
Til Forsvarsudvalget 

 

 

 

Kære medlemmer af Forsvarsudvalget,  

 

Jeg vil gerne stille forslag om anskaffelse af ny kapacitet til Forsvaret. I form af 9 Marine Bataljoner, med 

tilhørende udstyr, kaserne, skibe og andet materiel.  

 

Forslaget er baseret på vores position som operationsstøtte nation, hvor vi i høj grad fungere som Host 

Nation for NATO tropper ved en eventuel ny krig. Samt vores opgave med hurtigt at kunne reagere og 

indsætte tropper i Baltikum hvis en krig skulle blive aktuel.  

 

Forslaget er ikke billigt, da det kræver anskaffelse af materiel til 9 bataljoner.  

3 bataljoner der er under uddannelse. 

3 bataljoner der er deployeret på støtte skibe og klar til indsættelse.  

3 bataljoner der er på rekreation eller vedligeholdende uddannelse.   

 

Dette betyder at der skal enten bygges en ny kaserne eller der skal ske nogle kraftige moderniseringer af en 

eksisterende. Det betyder der skal anskaffes flere skibe, her vil der være tale om 3 amfibiestøtteskibe, 3 

ekstra fregatter og tilhørende helikoptere, samt amfibiekøretøjer til infanteriet i en mængde som det 

udvalg der sættes til at vurdere opgaven finder nødvendigt hvis forslaget vedtages.   

Ligeledes kan det findes nødvendigt at skaffe ekstra mandskab og materiel, udover det som findes i vores 

nuværende struktur.  

 

Alt dette vil jeg bede jer om at vurdere, men først anmoder jeg om, at i nedsætter et udvalg til at se på 

hvad forslaget realt vil kræve af anskaffelser, hvor meget dette forslag vil koste, hvor lang tid det vil tage at 

lave denne udvidelse og om det resulterende højere budget vil stille NATO tilfreds. Når udvalget har lavet 

disse vurderinger, vil jeg bede jer tage stilling til, om vi kan anskaffe de 9 bataljoner jeg anmoder om.  

 

Med venlig hilsen  

 

Jesper Ohlrich  
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